
Rada Miejska                                                                                        

w Nowym Mieście Lubawskim 

P r o t o k ó ł Nr XII/2015 

z XII-tej sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim, odbytej w dniu 27 października 

2015 r. w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego. 

Sesję rozpoczęto o godz. 15:00 , a zakończono o godz. 16:40. 

Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 11 radnych . 

( Lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu).  

( Lista obecności zaproszonych gości stanowi zał. nr 2 do protokołu). 

Obrady  prowadzili- Przewodniczący Rady Miejskiej- M. Deja i Wiceprzewodniczący Rady 

Miejskiej – Wojciech Kłosowski. 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

-  Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego     - Józef Blank 

- Wicewojewoda Warmińsko-Mazurski          - Grażyna Kluge 

- Starosta Nowomiejski                                   -  Andrzej Ochlak 

-  Zastępca Burmistrza                                    - Krzysztof Widźgowski 

-  Zastępca Skarbnika Miasta                          - Wioletta Chętnicka 

-  Kierownik Referatu Inwestycji i Mienia 

    Komunalnego                                              -  Damian Artuszewski 

- Adwokat                                                        - Tomasz Kwiatkowski 

- Radny Powiatu                                              - Bogumił Kurowski 

- Pracownik Urzędu Miejskiego                      - Dariusz Sobaszkiewicz  

Zatwierdzony porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

- stwierdzenie quorum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XI-tej sesji Rady Miejskiej. 

5. Informacja z działalności międzysesyjnej Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego.  

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na  

    2015 r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do wspólnej realizacji z Gminą  

    Nowe Miasto Lubawskie zadania pn. „Przebudowa drogi gminnej Bratian-Marzęcice Etap I  
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    wraz ze ścieżką pieszo-rowerową”. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie oddania w dzierżawę i najem na okres powyżej 3 lat w trybie  

    bezprzetargowym nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej Nowe Miasto  

    Lubawskie. 

10. Wybory ławników do Sądu Rejonowego w Nowym Mieście Lubawskim:  

a) opinia o zgłoszonych kandydatach,  

b) przedstawienie listy kandydatów na ławników,  

c)  podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej w sprawie wyboru 

ławników do Sądu Rejonowego w Nowym Mieście Lubawskim, 

d) przyjęcie zasad głosowania,  

e) głosowanie tajne,  

f) ogłoszenie wyników głosowania przez Komisję Skrutacyjną. 

11. Odpowiedzi na zapytania radnych. 

12. Zakończenie sesji. 

Przebieg posiedzenia: 

Ad. pkt 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja dokonał otwarcia XII-tej sesji Rady Miejskiej 

stwierdzając na podstawie listy obecności, że w sesji uczestniczy 13 radnych, a więc obrady 

są prawomocne.   

Przewodniczący Rady Miejskiej - M. Deja poinformował, że na wniosek Burmistrza Nowego 

Miasta Lubawskiego Wicepremier, Minister Gospodarki Janusz Piechociński w uznaniu 

zasług poniesionych na rzecz Rozwoju Gospodarki Rzeczypospolitej Polskiej nadał między 

innymi firmom OIKO Fabryka Mebli, Finishparkiet Fabryka Parkietu i Haber Jachts sp. z o.o. 

Odznakę Honorową za zasługi dla Rozwoju Gospodarki Rzeczypospolitej Polskiej. 

Zwrócił się do przedstawicieli firm z prośbą o podejście do stołu prezydialnego, a do Pani 

Wicewojewody Warmińsko-Mazurskiego o wręczenie odznaczeń.  

Następnie  Wicewojewoda Warmińsko-Mazurski – Grażyna Kluge wręczyła przedsiębiorcom 

odznaczenia, a Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – róże. 

Z kolei głos zabrała Wicewojewoda Warmińsko-Mazurski – Pani Grażynę Kluge: 

Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowni Radni, Szanowni Goście, a przede 

wszystkim odznaczeni dzisiaj takim wyróżnieniem, które jest chyba bardzo istotne i ważne 

dla mieszkańców miasta i regionu, bo są to zasługi, które odczuwane są chyba na co dzień 

właśnie w tej powszechnej działalności, w tym co się w mieście zmienia, co się w mieście 

dzieje. Gratuluję raz jeszcze panom tego odznaczenia, a Państwu wszystkim tego, że 
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potraficie tak współpracować i działać aby miasto się zmieniało, piękniało, doskonaliło. A 

mogę powiedzieć, kilka lat temu byłam tu, bywałam tu jako osoba z oświatą ściśle związana i 

dużo nowych elementów w mieście daję się w mieście zauważyć. A biorąc pod uwagę, to co 

usłyszałam jeszcze od Pana Burmistrza wcześniej z założeń wojewódzkich, to rzeczywiście u 

Państwa zadziało się bardzo wiele. Gratuluję wszystkim Państwu, to Wasza zasługa, że 

potraficie w swojej sprawie, w sprawie swojego miasta być zjednoczeni i działać na jego 

rzecz. I życzę, aby nadal tak było. Wszystkiego dobrego Państwu życzę, a nagrodzonym 

bardzo serdecznie gratuluję. 

 Przewodniczący Rady Miejskiej - M. Deja poinformował, że na podstawie statutu 

miasta wyrazem wyróżnienia i uznania za szczególne osiągnięcia na rzecz Nowego Miasta 

Lubawskiego jest statuetka „Lew Nowomiejski”. 

 Zwrócił się Pana Józefa Blanka - Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego o zabranie głosu. 

Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – J. Blank stwierdził: 

Panie Przewodniczący, Pani Wojewodo, Szanowni radni, Zacni goście. Sukcesów w Nowym 

Mieście  byłoby pewnie o wiele mniej gdyby nie to, że przychodzi nam działać w otoczeniu, 

czy z udziałem  przyjaciół Nowego Miasta Lubawskiego. Przyjaciół, którzy  doskonale 

rozumieją czas i chwile, kiedy korzystamy ze środków zewnętrznych, że te środki tak 

naprawdę po przygotowaniu dobrych wniosków powinny trafiać tam, gdzie samorządy chcą  

inwestować, chcą realizować zadania inwestycyjne, ale też podejmują ryzyko tych zadań, bo 

jak wiemy przy każdym takim zadaniu również udział własny jest niezbędny. My myślę 

wykorzystaliśmy ten czas i kolejne lata będziemy wykorzystywać we właściwym kierunku. 

Dzisiaj jesteśmy w nowej rzeczywistości, dwa dni po wyborach, ale bez polityki tu 

oczywiście, chciałbym aby kolejne lata były równie owocne i pozytywne jeśli chodzi o 

możliwość uzyskania środków zewnętrznych na inwestycje nowomiejskie. W minionych 

latach było nam to dane, dlatego dzisiaj z wielką przyjemnością chciałem za ten wkład, za 

wspieranie nas merytoryczne, za pomoc również w ramach Narodowego Programu 

Przebudowy Dróg Lokalnych tzw. schetynówek za wsparcie – pana Wojewodę Mariana 

Podziewskiego uhonorować „Lwem Nowomiejskim”, bo dzięki panu wojewodzie dzisiaj 

jeździmy w Nowym Mieście po coraz lepszych ulicach, a za chwilę z udziałem pani 

wojewody będziemy oddawać kolejną ulicę, ulicę Kamionki. W dniu dzisiejszym, po 

dzisiejszej sesji. A więc pani wojewodo bardzo proszę przyjąć dla Pana Mariana 

Podziewskiego tego naszego „Lwa Nowomiejskiego”.   
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Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego –J. Blank wręczył na ręce Wicewojewody 

Warmińsko-Mazurskiego – Pani Grażyny Kluge  statuetkę „Lew Nowomiejski” , a 

Przewodniczący Rady Miejskiej – kwiaty. 

Na zakończenie głos zabrała Wicewojewoda Warmińsko-Mazurski- Grażyna Kluge:  

Bardzo serdecznie dziękuję, przekażę Panu Wojewodzie „Lwa Nowomiejskiego”. Jeśli gdzieś 

jest praca, współpraca na właściwym poziomie i z właściwymi ludźmi, to czas wyborów i 

czas zmian nie jest czasem strasznym tylko naturalnym i myślę, że Państwo tak to odbieracie i 

dziękuję bardzo, że tak właśnie jest. 

Ad. pkt 2 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – W. Kłosowski na sekretarza obrad zaproponował 

radnego – Andrzeja Nadolskiego, który wyraził zgodę na kandydowanie. Rada Miejska przy 

10 głosach „za” i 1 wstrzymującym  wybrała radnego – Andrzeja Nadolskiego na sekretarza 

obrad. 

Ad. pkt 3 

Rada Miejska nie wniosła zmian do porządku obrad. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – W. Kłosowski przedstawił porządek obrad XII- tej 

sesji Rady Miejskiej.                                                    

Ad. pkt 4 

Protokół z XI-tej sesji Rady Miejskiej był wyłożony do wglądu w pok. nr 36 Urzędu 

Miejskiego, jak również przed sesją, a radni mieli możliwość zapoznania się z jego treścią. 

Sekretarz obrad poprzedniej sesji – radna M. Czernysz nie zgłosił uwag do protokołu.   

Protokół z XI-tej sesji Rady Miejskiej został przez Radę Miejską przyjęty jednomyślnie (przy 

11 radnych biorących udział w głosowaniu).                                                    

Ad. pkt 5 

Informację z wykonania uchwał Rady Miejskiej w okresie między sesjami oraz o wydanych 

zarządzeniach Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego radni otrzymali wraz z 

zawiadomieniem na sesję, która stanowi zał. nr 3 do protokołu. 

Zastępca Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego – K. Widźgowski przedstawił informację 

z działalności międzysesyjnej w zakresie bieżącej działalności Burmistrza.  

Informacje zostały przyjęte przez Radę. 

Ad. pkt 6 

Radni nie złożyli na sesji w formie pisemnej interpelacji. 

Radni nie wnieśli ustnie zapytań. 
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Ad. pkt 7 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej – J. Oelberg przedstawił 

pozytywną opinię Komisji. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – W. Kłosowski po odczytaniu poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na 

2015 rok. 

Rada Miejska jednomyślnie (przy 11 radnych biorących udział w głosowaniu) podjęła 

uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XII/76/2015 – stanowi zał. nr 4 do protokołu. 

Ad. pkt 8 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – W. Kłosowski po odczytaniu poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do wspólnej realizacji z Gminą  

Nowe Miasto Lubawskie zadania pn. „Przebudowa drogi gminnej Bratian-Marzęcice Etap I  

wraz ze ścieżką pieszo-rowerową”. 

Rada Miejska jednomyślnie (przy 11 radnych biorących udział w głosowaniu) podjęła 

uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XII/77/2015 – stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

Ad. pkt 9 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej – K. Hoppe przedstawił 

pozytywną opinię Komisji. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – W. Kłosowski po odczytaniu poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie oddania w dzierżawę i najem na okres powyżej 3 lat w trybie 

bezprzetargowym nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej Nowe Miasto  

Lubawskie. 

Rada Miejska jednomyślnie (przy 11 radnych biorących udział w głosowaniu ) podjęła 

uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XII/78/2015 – stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

Ad. pkt 10 

Wybory ławników do Sądu Rejonowego w Nowym Mieście Lubawskim: 

a)  Opinię o zgłoszonych kandydatach przedstawił Przewodniczący zespołu do spraw 

zaopiniowania kandydatów na ławników, radny – K. Zgliczyński. Opinia na piśmie 

stanowi zał. nr 7 do protokołu, 

b) Z kolei przedstawił listę kandydatów na ławników, stanowiącą zał. nr 8 do protokołu, 

c) Radni zgłosili następujących kandydatów na członków Komisji Skrutacyjnej: 
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- Zofię Wilbrandt, 

- Adama Kłosowskiego, 

- Mieczysława Kubackiego, 

     którzy wyrazili zgodę na kandydowanie. 

Następnie zgłoszono kandydaturę radnego – M. Kubackiego na przewodniczącego 

Komisji Skrutacyjnej, który wyraził zgodę na kandydowanie. 

Z kolei Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – W. Kłosowski po odczytaniu poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej w sprawie wyboru 

ławników do Sądu Rejonowego w Nowym Mieście Lubawskim. 

Uchwała Nr XII/79/2015– stanowi zał. nr 9 do protokołu. 

d) Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – W. Klosowski odczytał projekt  zasad głosowania 

na ławników. Rada Miejska jednomyślnie przyjęła zasady głosowania w brzmieniu 

projektu. 

Zasady głosowania  stanowią zał. nr 10 do protokołu.  

e/    Komisja Skrutacyjna  przeprowadziła głosowani tajne za pomocą kart do głosowania. 

f/   Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej – M. Kubacki odczytał protokół  

     Komisji Skrutacyjnej w sprawie  wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Nowym  

     Mieście Lubawskim. 

     Protokół Komisji Skrutacyjnej stanowi zał. nr 11 do protokołu. 

Z kolei  Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – W. Kłosowski stwierdził, że Rada Miejska 

podjęła uchwałę w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Nowym Mieście 

Lubawskim.  

Uchwała Nr XII)80)2015 - stanowią Zał. Nr 12 do protokołu. 

Ad. pkt 11 

W związku z brakiem w pkt 6 zapytań odpowiedzi nie było. 

Przewodniczący Rady Miejskiej- M. Deja oddał głos Staroście Nowomiejskiemu – 

Andrzejowi Ochlakowi, który udzielił odpowiedzi na interpelację radnego Rady Miejskiej 

Tomasza Zawackiego, którą skierował do Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego za 

pośrednictwem  Przewodniczącego Rady Miejskiej, a przekazaną Staroście Nowomiejskiemu. 

Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Panie/Panowie Radni, Szanowni Państwo. 

Na poprzedniej sesji pan Tomasz Zawacki radny Rady Miejskiej w Nowym Mieście 

Lubawskim zgłosił interpelacje i zapytania i złożył je na ręce Pana Burmistrza. Pytania 

jednakowoż dotyczyły spraw, którymi zajmuje się Starostwo Powiatowe, a nie Pan Burmistrz. 

Pan radny życzył sobie odpowiedzi  albo pisemnej  albo ustnej na sesji. Osobiście uważam, że 



7 

 

odpowiem ustnie na spotkaniu z Państwem dzisiaj, zaproponowałem termin na dzisiejszej 

sesji. Były trzy pytania, które dotyczyły: 

- niedostosowania się do wymogów określonych rozporządzeniem Ministra Zdrowia dot. 

Szpitala Powiatowego , pytanie dość obszerne, w którym Pan Zawacki podnosi, że mieliśmy 

2 lata, żeby zadbać o bezpieczeństwo naszych mieszkańców i że okres dostosowawczy wg. 

jego wiedzy nie będzie przesunięty, czyli zakończy się 31.XII.2016 r. Ja już wtedy zresztą 

wypowiadałem się, że ten okres będzie przesunięty do 31.XII.2017 r. Natomiast każda moja 

wypowiedź, która dotyczyła terminu kończyła się konkluzją, że i tak czasu jest bardzo mało i  

trzeba się nad tym szpitalem i nad jego przystosowaniem pochylić. Dalsze pytanie brzmiało: 

czy szpital nie będzie zamknięty? Szanowni Państwo. Nawet gdyby Poradnia Chirurgiczna 

w jakiś sposób niedostosowana była, mówię to oczywiście w cudzysłowie i na wyrost, to nie 

dotyczy to zamknięcia całego szpitala. Natomiast nie wyobrażamy sobie, żeby przy takich 

podstawowych oddziałach, które mamy, czyli ginekologia, położnictwo, interna, pediatria nie 

mogło być chirurgii, no bo to jest taki oddział na który udajemy się przy wszelkich urazach. 

Przy tak okrojonym naszym szpitalu, do czterech oddziałów, nie wyobrażam sobie ustanowić 

jeszcze jednego oddziału. Pan Zawacki pyta się kto doprowadził do takiej sytuacji. Pytanie 

jest złożone. Ja nie wyciągam pochopnych wniosków z takiej sytuacji. Można powiedzieć 

taką rzecz, że jeżeli ktoś czyta  budżet powiatu, to budżet ten nie jest budżetem o wielkich 

możliwościach. W tamtej kadencji jedno zadanie było priorytetowe, czy można się było 

pochylić nad kwestią szpitala i zacząć pewne działania nie mnie to w tej chwili oceniać. 

Natomiast jeżeli pan radny pytał się kto do tego doprowadził, to można sobie wejść na 

Biuletyn Informacji Publicznej- historię działania organów od początku funkcjonowania 

powiatu i poczytać. Co dotyczy drugiego pytania i umowy z firma WIL-LAB Colsulting, to 

rzeczywiście umowa była na taką kwotę. Myśmy do tej umowy dotarli w maju czy czerwcu. 

Po kontroli przeprowadzonej przez Radę Nadzorczą, podtrzymała ona nasze stanowisko i ta 

umowa została poprawiona. Natomiast trwają w tej chwili uszczegółowienia wyliczeń strat 

poniesionych z tego tytułu. Są to dziesiątki tysięcy złotych. Będzie podjęta w tej materii 

stosowna uchwała zgromadzenia wspólników odnośnie naprawienia szkody. 

Pytanie w swojej treści również było takie. Proszę o pełną informację o możliwościach 

zatrzymania  działań zwiększających zadłużenie Szpitala Powiatowego. Szpital jest spółką. 

Chcę wyraźnie podkreślić, że szpital nie ma w tej chwili zadłużenia. Realizuje na bieżąco 

wynagrodzenia, realizuje umowy. A jeżeli mówimy o spółce, to może mieć wynik finansowy 

na minusie. Natomiast jest kapitał  zapasowy i zakładowy. A więc jeżeli mamy księgową 

stratę 200 tys. zł., to nie znaczy, że myśmy za 200 tys. zł. nie zrealizowali komuś za miniony 
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rok wynagrodzenia czy za dostarczany towar. Bardzo ważne, żeby jeszcze raz podkreślić, że 

Szpital  realizuje swoje zadania na bieżąco. 

Pytanie 3) w miejscowości Kurzętnik powstał Zespół Szkół Zawodowych, który okazał się 

„samochodem bez kół”, gdyż jako Szkoła Zawodowa budowana ze środków Funduszu Unii 

Europejskiej, ale też pieniędzy naszego powiatu nie posiada sali gimnastycznej, warsztatów 

dla uczniów, a jedynym zawodem w pełni korzystającym z tej uczelni jest kucharz. 

W jakich bólach ta szkoła się rodziła jeszcze dwie kadencje temu za starosty Czajka, a 

sfinansowana została w poprzedniej kadencji. Jeżeli stać byłoby powiat, żeby zbudować  

jeszcze salę gimnastyczną zrobiono by to. Przecież nie można mówić o złej woli, że nie bo 

nie, gdyż ma być szkoła bez sali. Czy ta szkoła spełnia warunki dla zawodu kucharza? O 

dziwo kolejny rok, trzeci rok, a w tych klasach jest pełna obsada uczniów. Pan Zawacki 

mówi, że jesteśmy zagłębiem przemysłu drzewnego, a zawód ten nie jest w pełni realizowany 

w naszej szkole gdyż uczniowie nie mogą brać udziału w warsztatach, gdyż po prostu ich nie 

ma. Powiem tak,  jest fajna nowa szkoła. Chcą tam dzieciaki chodzić. Jest pełna obsada. I 

tutaj to pytanie pozostawiam bez odpowiedzi. Jeżeli u nas jest zagłębie drzewne, to w każdej 

innej gminie może być budowlane czy jakieś inne. Natomiast nie bardzo sobie wyobrażam, 

aby tworzyć Szkolę Zawodową, tak jak na wzór Zespołu Szkół  Budowlanych czy Zespołu 

Szkół elektrycznych w Lubawie, kiedy te szkoły powstały jeszcze za dawnej Polski, gdzie 

praktyki uczniowie mają w tej szkole, na budowach, ale firmowanych przez szkołę. Trudno  

w tej chwili jest tworzyć szkołę pod samo zagłębie drzewne i warsztaty tworzyć w szkole. Dla 

mnie to dzisiaj jest rzecz niewyobrażalna. Możemy mówić o jakimś urządzeniu maszynie z 

MC czy komputerówce. Ale to już nie ta pora, nie te czasy. Nasi uczniowie z Zespołu Szkół 

Zawodowych, zawsze tak było, praktyki mają u przedsiębiorców w EXPOMIE czy u p. 

Szynaki, tam są warsztaty. Trudno jest tworzyć  warsztaty drzewne, tym bardziej przy naszym 

liczebnie małym powiecie. Nie wiem skąd wtenczas byśmy setkę uczniów zwerbowali. My 

możemy chcieć, pracodawcy chcą pracowników p. Szynaka i inne firmy drzewne. Natomiast 

pozostaje jeszcze kwestia następująca. Chęci naszych młodych ludzi, naszej młodzieży która 

czy po ukończeniu 16 lat chce być meblarzem. To już jest ich wybór. Ktoś chce być 

elektrykiem, ktoś chce być murarzem, a ktoś chce zdobyć inny zawód. Ja sadzę, że mamy tyle 

miejsc do praktyk, aby tylko nasze dzieci chciały z tym przemysłem związać swój byt, swoje 

wykształcenie, swój dochód, bo na dzień dzisiejszy, to jest jedna z gałęzi, która gwarantuje 

zatrudnienie. Prowadzimy również przez naszych doradców zawodowych działania w 

Gimnazjum, powoli wchodzimy też w szkoły podstawowe, ażeby  ukierunkować, aby w 

przyszłości odsetek tych, którzy nie trafili z zawodem był jak najmniejszy. 
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Radny – K. Hoppe 

Chciałbym pokazać, w którym miejscu jesteśmy ze służbą zdrowia w Nowym Mieście 

Lubawskim. W Montowie ćwiczenia straży pożarnej pokazały nam , że mamy 40 

samochodów straży pożarnej. Ta straż mówi dobrze, że mamy tyle samochodów. Straż 

Pożarna wyjeżdża ok. 400 razy do pożarów. Policja samochodów ma 15-20 i 3-4 tys. 

wyjazdów rocznie. Kretki obsługujące społeczeństwo powiatu nowomiejskiego mamy dwie i 

mają 2 tys. wyjazdów rocznie. To jest skala niewyobrażalna. Ta różnica jeżeli chodzi o 

pojazdy. Byłem wczoraj zdumiony tym, że mamy kolejne samochody policyjne. Pewnie 

dobrze, że mamy nowe, ale przydałoby się również jakieś nowe  wyposażenie dla szpitala. 

Dzisiaj była p. Wojewoda, przewijają się  w mediach marszałkowie, mówią różne rzeczy przy 

okazji wyborów, a my tutaj jesteśmy u siebie i ten mały fragment działalności  służby zdrowia 

pokazuje, w którym miejscu my jesteśmy. Nie chciałbym tutaj polemizować, to jest taki 

suchy fakt, nad którym warto się zastanowić i pochylić głowę. 

Starosta Nowomiejski – A. Ochlak 

Pytanie trafione w moje czułe miejsce, ale zaraz wyjaśnię dlaczego. Nie będąc jeszcze 

starostą, już kilka lat temu w różnych kręgach mówiłem o Krajowym Systemie Ratowniczo-

Gaśniczym. Jest to system, który nakierowany jest przede wszystkim na straże pożarne. 

Dziwnym dla mnie jest, że ten system nie został poszerzony o ratownictwo medyczne. Koszt 

karetki to w tej chwili wynosi około 300 tys. zł. W KSRG ktoś kto chce, ma trochę siły 

przebicia kupi samochód pożarniczy za 700 tys. zł., a wyda swoich pieniędzy może połowę 

tego. Na dzień dzisiejszy w województwie warmińsko-mazurskim 150 tys. zł. można dostać 

od KW PSP, drugie  150 tys. zł. można dostać z Zarządu Wojewódzkiego przez Zarząd  

Główny, więc skoro jest szansa dlaczego nie skorzystać. Natomiast boli to, że ostatnim czasie 

RPO i dla PSP i dla ochotników wygenerowało kilkadziesiąt mln. zł. w ostatnim rozdaniu i 

rzeczywiście na nasz powiat przypadło 5 nowych samochodów w ostatnich czterech latach, a 

nie można się dobić do systemu, w którym można by własne środki zaangażować, uzyskać 

pomoc od kogoś i kupić 1 karetkę na cały powiat. Nie wiem, może się coś w tej materii 

zmieni i będzie system ratowniczy w jednym, straż pożarna plus ratownictwo medyczne. Sam 

nad tym autentycznie boleję.  

Ad. pkt 12 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – 

W. Kłosowski zamknął obrady XII-tej sesji Rady Miejskiej.  

Sekretarz obrad:                                                                      Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej               

Andrzej Nadolski                                                                                 Wojciech Kłosowski 
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